
 

 

ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL SECTORIAL DE CULTURA 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm: 04/2022 
Caràcter: ordinari 
Data: 27 d’octubre de 2022 
Horari: 19.11 a  21.24 h 
Lloc: Centre Cívic Malgrat 
 
Assistents 
 
Lurdes Borrell Arigós, presidenta 
Montserrat Clapés, Agrupació Sardanista Malgratenca la Barretina 
Fina Martínez, Associació de Puntaires 
Gerard Molina, Associació Musical Contrapunt 
Oriol Turné, Colla de Geganters 
Júlia Silveira, Coral Atzavara 
Obdúlia Cuatrecases, Grup de Teatre Germanor 
Lino Cantero, Peña cultural flamenca El Cabrero 
Josep Cordon, SCiR La Barretina Vermella 
Miquel Angel Ruiz, Junts x Malgrat 
Sergio Ortín, PSC 
Joaquim Albert, ERC 
Sergi Fuentes, CUP 
Eduard Giménez 
Salvador Montalt 
Assumpta Mercader 
Sònia Garangou 
Enric Serra, Colla Ratpenatsinfernals 
Ruth Ninou Siñol, secretària 
 
No hi assisteixen:  
Miguel Rodríguez, Cercle Artístic 
Toni Latorre, Òmnium Cultural 
Ana Aguilar, GEM 
Gabriel Rodriguez 
Ana Vega, PP 
Juan Ponce, Podem Malgrat 
Damián Cuéllar    
Albert Sanjuan 
 
Han excusat l’absència:  
Mónica Estalayo, Malgrat ens Mou 
Salomé León 
Laura Blasi, Colla Castellera Els Maduixots 
 
 
 
 



 

 

Ordre del dia 
 
1.-  Aprovació de l’acta de la reunió anterior 
 
2.- Sotspresidència 
 
3.- Informe de la Comissió de Festes Populars i Tradicionals 
 
4.- Informe de la Comissió d’Història i Patrimoni local. 
 
5.- Torn obert de paraules 
  
 
Desenvolupament de la sessió 
 
 
1.- La Comissió aprova l’acta de la sessió anterior per assentiment de tots els assistents.  
 
2.- La secretaria tècnica del Consell informa que Josep Cordón serà el representant del 
Consell Sectorial de Cultura  de la nova Junta de la SCiR La Barretina Vermella.  
 
En la darrera sessió el Consell, i per assentiment, es proposava fer votació a la  següent 
sessió del nomenament de la sotspresidència.  
 
L’únic membre del Consell Sectorial de Cultura que es presenta és Josep Cordón. 
Es passa a votació: 18 vots a favor, 0 vots en contra i 1 abstenció 
 
3.- Informe Comissió de Festes Populars i Tradicionals 
 
En referència a les activitats de Festa Major de Sant Roc, la Comissió de Festes va fer 
una valoració interna de les diferents activitats i una enquesta a través de les xarxes 
socials.  
De l’enquesta es desprèn que l’activitat millor valorada ha estat l’Engalana’t; tot i que hi 
ha coses a millorar, en general la valoració de les diferents activitats és positiva. 
 
Des de la Comissió valoren que falta més voluntariat per tal de poder fer més activitats 
i millor, es plategen fer una crida entre la població per convidar a formar-ne part. 
 
Des del Consell es felicita la Comissió de Festes per l’èxit de les diferents activitats 
organitzades i en especial per l’Engalana’t. També es comenta que estaria bé publicar 
a les xarxes les convocatòries de les reunions per fer un efecte crida entre la població i 
així augmentar el voluntariat.  
 
Per últim, informen que per la Festa Major de Sant Nicolau no organitzaran cap activitat 
perquè estan preparant altres festes com Reis i Els Tres Tombs. 
 
En referència a la Diada Nacional de Catalunya fan constar, juntament amb altres 
membres del Consell, el descontentament per com es van produir els fets tot i que al 
final l’acte que es va fer és el que troben més adient. De cara a les edicions següents 
s’ha de començar a treballar abans i buscar com millorar. També cal que des de 



 

 

l’Ajuntament es faciliti el contacte  per poder comunicar-se amb totes les associacions 
de Malgrat de Mar.  
 
Des de la Regidoria de Cultura s’informa que les pròximes edicions aquest acte serà 
organitzat des d’Alcaldia.   
 
Castanyada. La Comissió de Festes estava treballant per organitzar aquesta festivitat 
oberta a tota la població, però durant el procés de creació, des de l’Ajuntament, es van 
començar a anunciar diferents castanyades repartides per alguns barris de la població, 
Des de la Regidoria de Cultura no se’ls havia informat i demanen que es millori la 
comunicació entre les regidories per evitar fer feina envà.  
 
4.- Informe Comissió d’Història i Patrimoni Local. 
 
El passat 20 de setembre va tenir lloc una reunió on es va constituir la Comissió 
d’Història i Patrimoni Local. Els membres que actualment formen part de la comissió 
són: Joan Piña, Ricard Núñez, Joan Bosch, Núria Arís, Anna Jiménez, Laura Freixas i 
Sònia Garangou, que exercirà de portaveu en el Consell Sectorial de Cultura.  
 
Es va realitzar un DAFO per poder tenir una diagnosi, de la qual s’extreuen les propostes 
següents.  
 
En referència a l’Arxiu Municipal de Malgrat, actualment la situació és preocupant i es 
troba paralitzat. Per millorar la situació proposen, per una banda, que es comenci a 
buscar el relleu de la figura de l’arxiver, la jubilació de l’actual serà aviat i caldria que 
durant un període de temps coincidís amb el nou arxiver per fer el relleu.  
La situació ideal seria que hi hagués dues figures diferenciades, un arxiver i un tècnic 
de patrimoni. 
 
La Pilona. L’any 2018 es va prendre un acord de Ple que aprovava executar obres de 
restauració de La Pilona. Actualment, no s’ha fet res i cal fer una intervenció urgent per 
arreglar l’estructura davant el perill d’enfonsament. També caldria iniciar els tràmits per 
declarar patrimoni local la Pilona i les Mines de Can com a simbologia del poble.  
 
Material de la impremta Montalt. Aquest va ser donat a l’Ajuntament de Malgrat de Mar 
per la família, s’hauria de buscar un espai on poder-lo exposar.  
 
Recuperar les Jornades de Patrimoni Local. Proposen que les properes siguin 
dedicades a la temàtica del turisme a Malgrat de Mar. També es suggereix dins aquestes 
jornades organitzar un home movie day ( recuperar vídeos personals i poder visionar-
los públicament).  
 
Així mateix recomanen organitzar més tallers de la història de la vida quotidiana, com 
els que han tingut lloc explicant els inicis del segle XX a Malgrat de Mar. 
 
Poder disposar d’un centre d’interpretació amb una exposició fixa on es doni a conèixer  
la història de Malgrat de Mar i que convisqui amb altres exposicions itinerants. 
 
D’acord amb les escoles, es podria introduir una unitat didàctica sobre diferents temes 
relacionats amb el patrimoni malgratenc.  
 



 

 

Com a projecte més immediat tenen previst: continuar organitzant les Jornades 
Internacionals Solidarity Park al mes de maig, amb l’objectiu de posar a Malgrat de Mar 
en el mapa de la memòria històrica.  
 
Iniciar el projecte anomenat Memorial Democràtic, que consisteix a disposar pels carrers 
de Malgrat diferents llambordes daurades amb la identitat dels deportats i així recuperar-
ne la memòria.  
 
Treballar en el canvi de l’escut, ja que l’actual és ilꞏlegal. 
 
Reiniciar les reunions dels Amics de l’Arxiu. 
 
La regidora de Cultura comenta que moltes de les propostes pertanyen a diferents 
regidories, que s’haurien de treballar transversalment i que caldria prioritzar les 
propostes i fer un pla de curt, mitjà i llarg termini. 
 
5.- Torn obert de paraules 
 
L’envelat ubicat a l’escola Montserrat s’estrenarà per la Festa Major de Sant Nicolau. 
Cal tenir en compte que es tracta d’un espai provisional mentre duren les obres del 
Centre Cultural, però que no pot tenir la infraestructura d’un teatre, tot i que des de la 
regidoria de Cultura es farà el possible perquè tingui els serveis necessaris.  
 
Es pregunta sobre l’estat de l’estudi del futur teatre. Actualment ja es disposa de l’estudi.  
 
Es solꞏlicita que es millorin les comunicacions entre els departaments de l’Ajuntament, 
així com entre aquest i les diferents entitats.  
 
La presidenta aixeca la sessió de la qual, com a secretària, estenc l’acta. 
 
 
Lurdes Borrell Arigós     Ruth Ninou Siñol 
Presidenta del Consell    Secretària del Consell  


